
Informacijos teikimas 
pasirinktais prieinamais 
bendravimo būdais

Šis tekstas yra parašytas lengvai suprantama kalba.

Lengvai suprantama kalba reikalinga žmonėms,

kuriems yra sunku suprasti ir perskaityti įprastus tekstus.

Lengvai suprantama kalba padeda žmonėms 

sužinoti naujos informacijos.

Tokių tekstų jau yra įvairiose pasaulio šalyse.

Europos lengvai suprantamos kalbos simbolis. 

Daugiau informacijos rasite čia: 

https://www.inclusion-europe.eu/easy-to-read/
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Informacijos teikimas pasirinktais 
prieinamais bendravimo būdais

Jeigu Jūs norite gauti informaciją 

Jums tinkamu būdu, 

Jūs turite parašyti prašymą. 

Prašymą galite rašyti taip, kaip norite.

Pavyzdžiui, prašymą turite parašyti 

Nacionalinei bibliotekai. 

Kai parašysite prašymą, jį galite:

	 •	siųsti mums elektroniniu paštu. 

	 Mūsų elektroninis paštas yra:

		  o	biblio@lnb.lt arba

		  o	klausk@lnb.lt. 

	 •	atnešti į biblioteką.

Jeigu prašymą nešite į biblioteką,

jį atneškite  

į informacijos ir registracijos vietą.

Prašymą galite parašyti:

	 •	Jūs pats,

	 •	vienas iš Jūsų tėvų, 

	 •	Jūsų vaikai,

		  jeigu jie yra vyresni nei 18 metų.

	 •	globėjai.

		  Tai yra žmonės, kurie Jumis rūpinasi,

		  pavyzdžiui, gali priimti sprendimus už Jus.

	 •	Jūsų sutuoktinis, 

		  pavyzdžiui, Jūsų vyras arba žmona.
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	 •	Jūsų aprūpintojas. 

		  Aprūpintojas yra žmogus,

		  kuris turi teisę Jumis rūpintis. 

		  Tai reiškia, kad Neįgalumo ir darbingumo 

		  nustatymo tarnyba 

		  leido šiam žmogui Jumis rūpintis.

	 •	kitas asmuo, 

		  kuris gali Jums atstovauti. 

		  Tai reiškia, kad yra dokumentas,

		  kuriame yra parašyta, 

		  kad tam tikras žmogus gali Jums atstovauti.

		  Pavyzdžiui, Jums atstovauti gali Jūsų draugas.

	 •	Jūsų socialinis darbuotojas.

Kai gausime Jūsų prašymą, 

informaciją suteiksime Jums tinkamu būdu. 

Informaciją galime pranešti:

	 •	Brailio raštu.

		  Jis yra skirtas žmonėms, kurie nemato.

	 •	garsinėmis ar vaizdinėmis priemonėmis,

		  pavyzdžiui, vaizdo įrašu.

	 •	lengvai suprantama kalba.

	 •	ekrano skaitymo programa.

		  Tai yra tokia programa, 

		  kuri yra naudojama kompiuteryje.  

		  Kai ši programa veikia, 

		  kompiuteris garsiai perskaito informaciją,

		  kuri yra kompiuterio ekrane.

		  Šią programą dažnai naudoja žmonės,

		  kurie nemato.
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Taip pat informaciją Jums galime pranešti:

	 •	padidinto kontrasto režimu.

Padidintas kontrastas reiškia,

kad raidžių spalvos tekste bus kitokios. 

Tai reiškia, kad tekstas bus parašytas 

kitokių spalvų raidėmis. 

Tada jį galės skaityti žmogus, 

kuris blogiau mato.

	 •	elektroniniu dokumentu.

Tai yra dokumentas, 

kuris yra kompiuteryje.

	 •	popieriniu dokumentu,

	 •	elektroniniu laišku.

	 •	vaizdo įrašu.

	 •	garso įrašu. 

Mes Jums pranešime,  

kada informaciją paruošime ir

pateiksime Jums tinkamu bendravimo būdu. 

Bibliotekos darbuotojai 

kartais negali pranešti informacijos,

kurią būtų lengva skaityti

žmogui su negalia.

Jeigu bibliotekos darbuotojai mato,

kad bus labai sunku paruošti informaciją,

kurią būtų lengva skaityti žmogui su negalia,

jie gali to nedaryti.

Pavyzdžiui:

	 •	jei toks atsakymas užims labai daug laiko,

	 •	jei nėra darbuotojų, kurie galėtų šiuo metu

		  tai padaryti.

	 Taip yra parašyta įstatyme.

Jeigu mes negalėsime pranešti informacijos 

Jums suprantamu bendravimo būdu,  
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Šį tekstą lengvai suprantama kalba rengė:

	 •	Paslaugų departamento darbuotojai

	 •	Vilius Jakubčionis

Šį tekstą lengvai suprantama kalba vertino:

	 •	Birutė Pocevičiūtė

	 •	koordinavo Paula Stašaitienė5 puslapis iš 5


